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UPOZORNĚNÍ PRO SPOLUBOČANY – NAKLÁDÁNÍ S BIOODPADEM 
 
Vážení spoluobčané,  
 
Bohužel stejně jako v loňském roce nacházíme po sklizni, především na pozemcích sousedících se 
zástavbou, vyvezený bioodpad ze zahrádek. Zdá se, že někteří ze spoluobčanů se zřejmě pustili do 
"úklidu". Na několika místech obhospodařovaných polí, která byla čerstvě sklizena a kde právě probíhá 
příprava půdy na další sezónu, se záhadně objevily hromady bioodpadu – především tráva, větve, na 
podzim pak hromady listí nebo shnilé ovoce. Vypadá to, že někteří občané snad doslova čekali za 
rohem s kolečkem, až pole osiří, aby mohli „nenápadně přispět“. 
Chápeme, že bioodpad může být problém – zabírá místo, páchne, kompostuje se pomalu… Ale přesto 
bychom Vás chtěli s úctou i důrazem požádat, abyste tyto materiály nevyváželi na zemědělskou půdu. 
Ať už se může zdát, že „tráva jako tráva“, pro zemědělce je rozdíl obrovský. 
Tímto nešvarem totiž dochází k několika zásadním problémům: 

• Dochází k ničení čerstvě vzešlých plodin a narušení přípravy půdy pro další sezónu. Zemědělci 
tak místo práce na poli musí nejdřív sklízet to, co tam nepatří. Navezená hmota bioodpadu 
zanáší stroje pro zpracování půdy a komplikuje se i provoz secích strojů. 

• Snižuje se hodnota pozemků, které jsou často v soukromém vlastnictví a jsou řádně 
propachtovány – a majitelé právem očekávají, že jejich půda nebude využívána jako skládka. 

• Narušují se ochranné pásy, které nebyly vysety pro ozdobu, ale jako důležitá součást podpory 
biodiverzity v krajině. Slouží jako útočiště pro opylovače, hmyz, ptactvo a drobnou zvěř – 
zkrátka pro všechny ty, kterým ještě pořád dáváme v krajině prostor. Tyto ochranné pásy 
skutečně neslouží pro odkládání bioodpadu a stejně tak neslouží pro procházky s dětmi a pro 
venčení psů. Primárně jsou vytvořeny jako útočiště pro drobnou zvěř.  Pro pohyb v krajině 
slouží, nyní hojně, obnovované polní cesty. 

 
Doba, kdy se pravidelně objevovaly u polí hromady pneumatik, lednice a nebo nábytek je díky osvětě a 

sběrným dvorům již snad definitivně pryč. Samozřejmě, že se občas někde něco objeví, ale intenzita 

těchto černých skládek se za poslední roky snížila. Stejně jako existují sběrné dvory, existují i 

kompostárny či popelnice na bioodpad. Prosíme, objednejte si i Vy popelnici na bioodpad – je to velmi 

pohodlná varianta, jak bioodpad řešit. 

 

Ještě jednou tedy prosíme proto všechny občany, aby bioodpad odkládali na místa k tomu určená – 
tedy do kompostérů, sběrných míst nebo domácích kompostů. Váš bioodpad má hodnotu – ale jen 
tehdy, když skončí tam, kde má. 
 
Děkujeme za pochopení a ohleduplnost k naší krajině, ke spoluobčanům i k samotné přírodě. A 
současně děkujeme všem, kteří bioodpad ze svých zahrad likvidují správným způsobem. 
 
 
Roman Havel 
Provozní ředitel ZEA Světice, a.s. 
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